

REPUBLIQUE DE VANUATU

SERVICE DU TRAVAIL

Sac Postal Privé 9022

PORT-VILA

Téléphone: (678) 22610

Fax: (678) 26544



REPUBLIC OF VANUATU

DEPARTMENT OF LABOUR

Private Mail Bag 9022

PORT-VILA

Telephone: (678) 22610

Fax: (678) 26544

Date: 22nd April 2020

Attention: **To all Employers and Business Houses.**

SUBJECT: CANCELLATION OF WORK PERMIT TAX AND CHARGES

Therefore, in exercise of the powers conferred on the National Disaster Management Office under clause 2 Sub section 1 of the State of Emergency Regulation Order # 35 of 2020, I as head of the office issue the following directions:

After considering point 12 (ii) of the COM decision n°016 dated 30th March 2020 regarding *Vanuatu Government recommended financial and Economic Stimulus Package of COVID 19*, the Department of Labour and Employment Services wishes to advise all employers on the following:

1. Effective from 1st April 2020 all **Renewal** of permanent work permit will be exempted from work permit tax and fees.
2. If the renewal of permanent work permit application is already subject to payment, do consider that work permit tax and fees are not refundable.
3. As for **New** application of work permit (permanent work permit, exemption work permit, temporary work permit) the Department distinguished two scenarios:
 - a. The non-citizen where the application for work permit is lodged is in Vanuatu (scenario 1)
 - b. The non-citizen where the application for work permit is lodged is outside of Vanuatu (scenario 2)

If the non-citizen is in Vanuatu (scenario 1), his application for work permit will be processed and he will be exempted from work permit tax and fees.

If the non-citizen is outside of Vanuatu (scenario 2), his application for work permit won't be processed until further notice.

Please do not hesitate to contact our office should you wish further clarification or queries from us.

Thank you for your cooperation and understanding.

A l'attention : Employeurs et Sociétés Commerciales

Date : 22 Avril 2020

OBJET : ANNULATION DE LA TAXE SUR LE PERMIS DE TRAVAIL ET FRAIS

Dans l'exercice des pouvoirs conférés au Bureau National de la Gestion des risques selon l'alinéa 2 et paragraphe 1 de l'ordonnance # 35 de 2020 relative à l'Etat d'urgence, je prends les directives suivantes en ma qualité de Directeur du Bureau :

Considérant le point 12 (ii) de la décision du Conseil des Ministres du 30 Mars 2020 *relative aux recommandations financières et économiques-Covid 19* le Département du travail et pôle emploi souhaite informer tout employeur que :

1. Le 1^{er} Avril 2020 tout **Renouvellement** du permis de travail permanent est exonéré de la taxe sur le permis de travail et les frais.
2. S'il la demande de renouvellement de permis de travail a déjà fait l'objet du paiement, notez que la taxe sur le permis de travail et les frais ne sont pas remboursables.
3. S'agissant de **Nouvelle** demande de permis de travail (permis de travail permanent, permis de travail d'exemption, permis de travail temporaire) le département distingue deux situations :
 - a. Le non-citoyen dont la demande de permis de travail a été faite est au Vanuatu (situation 1)
 - b. Le non-citoyen dont la demande de permis de travail a été faite est hors du Vanuatu (situation 2)

Si le non-citoyen est au Vanuatu (Situation 1), sa demande de permis de travail sera traitée et il sera exonéré de la taxe sur le permis de travail et les frais s'y afférant.

Si le non-citoyen est hors du Vanuatu (situation 2), sa demande de permis de travail ne sera pas traitée jusqu'à nouvel ordre.

Veuillez contacter notre bureau si vous souhaitez plus d'information.

Merci de votre coopération et compréhension

Murielle MELTENOVEN
Commissioner

Department of Labour & Employment Services

